

referred.

*Resolved*, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons, papers and records.

*Ordered*, That Mr. *Blanchet*, Mr. *Bourdages*, Mr. *Leslie*, Mr. *Quesnel* and Mr. *Young* do compose the said Committee.

Petition respecting the Bank of Montreal and Court of Appeals;

A Petition of *William Price*, Esquire, of *Quebec*, Agent of *John Beatson*, *Robert Carter* and *John Bonus*, of the City of *London*, Merchants, whose name is thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Duval*, and the same was received and read; setting forth: That there is now pending in the Provincial Court of Appeals a certain Cause, wherein the President and Directors of the Bank of *Montreal* are Appellants, and *John Beatson*, *Robert Carter* and *John Bonus*, Respondents: That the said Cause has stood inscribed on the Roll for hearing since the fifteenth day of July one thousand eight hundred and twenty eight, but that the Chief Justice of the Court of King's Bench for the District of *Montreal*, and the Honorable *John Richardson*, Members of the Court of Appeals, being Stockholders in the Bank of *Montreal*, and declining assuch to sit at the hearing of the said Cause, and the Honorable *John Stewart*, also a Stockholder in the said Bank and a Member of the said Court, being recused by the Appellants, it has been continued on the Roll from Term to Term for want of a competent Court: That the case has been represented to His Excellency the Administrator in Chief, but that His Excellency has not found it in his power to grant relief. That there is therefore no prospect of the termination of the said Cause, so long as the said Court of Appeals remains as at present constituted, and the above named Members so disqualified to hear and determine the same: That the said Cause is of a great amount and importance, and heavy losses might result from the delays attending it in the Court of Appeals: That the incompetency of the said Court of Appeals as at present constituted to hear and determine Causes in which the Bank of *Montreal* is interested, is moreover a general and public grievance from the widely spread and extensive transactions of the said Bank in the Province, as well also, as in *Upper Canada*, the United Kingdom, and the neighbouring States: The Petitioner therefore humbly prays that the House may be pleased to take the subject into consideration, and grant such relief in the premises, as to the House in its wisdom and justice may appear reasonable.

referred.

*Resolved*, That the said Petition be referred to a Committee of Five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon with all convenient speed, with power to send for Persons, Papers and Records.

*Ordered*, That Mr. *Duval*, Mr. *Stuart*, Mr. *Quesnel*, Mr. *Viger* and Mr. *Louis Lagueur* do compose the said Committee.

Petition for an aid towards the Roads from Pierreville to Simpson and Kingsey;

Mr. *Bourdages* read in his place a Petition of divers Inhabitants of the Seigniories of *Saint François*, *La Baie du Febvre*, *Courval*, and Fief *De Pierreville*, and of the Townships of *Wendover*, *Simpson* and *Kingsey*, whose names are thereunto subscribed.

After which, Mr. *Bourdages* informed the House that His Excellency the Administrator of the Government being acquainted with the purport of the said Petition, gives his consent that the House may proceed thereon as they shall think fit.

And then the said Petition was received and read; Praying the House to grant the sum of Two thousand pounds currency, to improve and complete the Road leading from the Boundary Line of the Seigniorie

*Résolu*, Que la dite Pétition soit référée à un Comité de cinq Membres pour en examiner le contenu, et en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers, et records.

référé.

*Ordonné*, Que Mr. *Blanchet*, Mr. *Bourdages*, Mr. *Leslie*, Mr. *Quesnel* et Mr. *Young* composent le dit Comité.

Une Pétition de *William Price*, Ecuyer de *Québec*. Agent de *John Beatson*, *Robert Carter* et *John Bonus*, de la Cité de *London*, marchands, dont le nom y est soussignée, a été présentée a la Chambre par Mr. *Duval*, la quelle a été reçue et lue; exposant: Qu'il y a maintenant devant la Cour Provinciale d'Appel une certaine cause pendante, dans la quelle le Président et les Directeurs de la Banque de *Montreal* sont Appelans, et *John Beatson*, *Robert Carter* et *John Bonus*, Intimés: Que la dite cause est inscrite sur le Rôle, pour être plaidée, depuis le quinzième jour de Juillet, mil huit cent vingt-huit; mais le Juge en Chef de la Cour du Banc du Roi pour le District de *Montreal*, et l'Honorable *John Richardson*, Membres de la Cour d'Appel, étant actionnaires dans la Banque de *Montreal*, et refusant comme tels de siéger sur l'audition de la dite cause, et l'Honorable *John Stewart*, aussi actionnaire dans la dite Banque, et membre de la dite Cour, étant récusé par les Appelans, elle a été continuée sur le Rôle de terme en terme, faute d'une Cour compétente. Que le cas a été représenté à Son Excellence l'Administrateur en Chef, mais que Son Excellence n'a pas trouvé qu'il fût en son pouvoir d'y porter remède: Qu'il ne reste en conséquence aucune espérance de voir terminer cette cause, tant que la dite cour sera constituée comme elle l'est maintenant, et que les membres ci-dessus nommés seront ainsi incompetens pour l'entendre et la décider: Que la dite cause est pour une forte somme et est d'une grande importance, et qu'il pourrait résulter de grandes pertes des délais qu'elle éprouve dans la Cour d'Appel: Que l'incompétence de la dite Cour d'Appel, telle qu'elle est présentement constituée pour entendre et juger les causes dans les quelles la Banque de *Montreal* est intéressé, est en outre un grief général et public, sur les opérations vastes et entendues de la dite Banque, dans la Province, aussi bien que dans le *Haut-Canada*, le Royaume-Unis et dans les Etats voisins. A ces causes, le Pétitionnaire demande humblement qu'il plaise à la Chambre de prendre le sujet en sa considération, et d'accorder tel remède que dans sa sagesse et justice la Chambre trouvera convenable.

Pétition relativement à la Banque de Montreal et la Cour d'Appel;

*Résolu*, Que la dite Pétition soit référée à un Comité de cinq membres, pour en examiner le contenu, et en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records.

référé.

*Ordonné*, Que Mr. *Duval*, Mr. *Stuart*, Mr. *Quesnel*, Mr. *Viger* et Mr. *Louis Lagueur* composent le dit Comité.

Mr. *Bourdages* a lu à sa place une Pétition de divers Habitans des Paroisses de *Saint François*, *la Baie du Febvre*, *Courval*, et Fief de *Pierreville* et des Townships de *Wendover*, *Simpson* et *Kingsey*, dont les noms y sont soussignés.

Pétition pour une aide concernant le Chemin depuis Pierreville jusqu'à Simpson et Kingsey;

Après quoi, Mr. *Bourdages* a informé la Chambre, que Son Excellence l'Administrateur du Gouvernement étant informé du contenu de la dite Pétition, consentait à ce que la Chambre procédât sur icelle comme elle le jugerait convenable.

Et alors la dite Pétition a été reçue et lue: priant la Chambre de leur accorder la somme de Deux mille Livres courant, pour améliorer et compléter le Chemin conduisant de la ligne de séparation de la Seignorie